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Visitasprotokoll Sandtorg sokn 
18.-22. november 2015 

Tema: Møteplasser med smak av himmel 

 
 
Visitasen ble ledet av biskop Olav Øygard. Han ble assistert av fung. prost Odd-Willy Johansen og 
ledsaget av rådgiverne Jon Marius Kobro Hammer og Heidi Norbye. 

 
Onsdag 18. november 
 
Kl.11.30 Skolebesøk Kila skole 9.trinn 
Tilstede: Sokneprest, biskop, fung. prost og rådgiver JMH. 
Avdelingsleder for ungdomstrinnet, Grete Karby, ønsket velkommen til skolen.  
Biskopen hadde samtale med elevene i klasse 9a og 9b om rettferdighet og respekt 
Etter møte med elevene møtte biskopen lærerne på skolen. 
Biskopen takket for muligheten til å komme til skolen. 
 
Kl.13.30 Møte med kirkevergen. 
Tilstede: Kirkeverge Erik Vold, fellesrådets leder Helge Methi, sokneprest, biskop, fung. prost og 
rådgiver JMH. 
Forberedelse av samtalen med kommunen. 
Saker som man ønsker å drøfte med kommunen: 

• Kommunesammenslåing 

• Tyngre vedlikehold av kirkene 

• Boligordningen for prestene 

• Biskopen informerer om kirke/stat sammenslåing 
 
Kl.15.00 Tjenestesamtale med menighetssekretær og kirketjener Kristin Heide Nymoen 
Biskopen gjennomførte tjenestesamtale med menighetssekretær og kirketjener Kristin Heide 
Nymoen. 
 
Kl.16.30 Tjenestesamtale med kirkemusiker Arne Kristian Torbergsen 
Biskopen gjennomførte tjenestesamtale med kirkemusiker Arne Kristian Torbergsen. 
 
Kl.18.00 Møte med menighetsrådet 
Tilstede: Leder Inger Johanne Jacobsen, sekretær Tom Erik Torgbergsen, nestleder Liss Einem, vara 
Helene B Einem, vara Bente Haukebøe, vara Eirik Markussen, 2. vara Solveig Nikolaisen, sokneprest, 
biskop, fung. prost, rådgiver JMH. 
 
Soknepresten ønsket velkommen. Biskopen fortalte om visitasens hensikt. 
Momenter fra samtalen:  

• Trosopplæringsplanen skal være i samsvar med realistiske ambisjoner i forhold til 
bemanning, frivillige og øvrige ressurser. Det er diakonen som administrerer 
trosopplæringen. 25% av kirkemusiker sin stilling er lønnet med trosopplæringsmidler. 
Menigheten har behov for 100% organist, og det er behov for å frigjøre diakonen til diakonalt 
arbeid. Det er ønske om å tilsette trosopplærer i minimum 25% stilling. 
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• Frivillige. Menigheten har mange frivillige og det drives et godt og systematisk frivilligarbeid. 

• Kontorfasiliteter. Flott menighetshus eies av stiftelse. God dugnadsånd i menigheten. 
Husleien som fellesrådet betaler for kontorlokalene er ikke indeksregulert på 10 år. Det er 
fortsatt et sterkt ønske om lokalisering av kontorer i menigheten, og ikke i et felles 
kontorlandskap inne i byen. Mange stikker innom kontorene i løpet av uka, og gode samtaler 
og relasjoner oppnås i nærmiljøet i Sørvik. MR vil jobbe for at man fortsatt kan ha en slik 
kontorløsning.  

• Gausvik kirke. For noen år tilbake var det 15 årlige gudstjenester i Gausvik kirke. Grunnet 
dårlig FR-økonomi og få som søkte til kirken ble antallet redusert til ingen gudstjenester ett 
år, og siden 4 gudstjenester i året. Sandtorg ønsker å øke fra 4 til 6 årlige gudstjenester i 
2016. Dette krever økonomiske midler til kirketjener og oppvarming.  
Sandtorg menighet er bevisst at de har to kirker, og ønsker å slutte opp om Gausvik kirke for 
å øke aktivitetstilbudet i den sørlige delen av menigheten. 
Kirkeklokkene bør byttes ut. Det vil utgjøre en kostnad på ca. kr. 60.000,-. Maling påkrevd- 
dugnadsgjeng klar. Turlaget er motivert. 

• Samisk. Sandtorg har prosentvis stor samisk befolkning. Markeres på Samefolkets dag med 
gudstjeneste.  

• Misjon. Sandtorg har misjonsavtale gjennom NMS. Søndagsskolen og babysang støtter «Et 
verdig liv» prosjekt i Ecuador.  
Biskopen anbefalte menighetsrådet å vurdere nytt misjonsprosjekt for å øke kjennskap til og 
engasjement for misjon. Bispedømmets misjonsrådgiver Ragnhild Nesttun bistår gjerne 
menigheten i dette arbeidet. 

• Søndagsskolen hver 2. tirsdag fungerer veldig bra. Entusiastiske ledere. Barna kommer i følge 
med foreldre og besteforeldre. Også barn fra andre menigheter deltar på søndagsskolen. 

• Flyktningsituasjonen. Sandtorgholmen har blitt akuttmottak. En del kristne blant syrerne. 
Flere har sagt de ønsker å gå i gudstjeneste. 

• Forberedelse til møte med kommunen. Biskopen ønsker å drøfte følgende:  
- Kommunesammenslåing og mulige konsekvenser av dette på bemanningssituasjonen.  
- Boplikten for prestene er opphørt. Hva er kommunens politikk for avhending?   
- Biskopen vil informere om skillet kirke/stat 

 
Prosten oppsummerte møtet med menighetsrådet: 
Flott å være i Sandtorg. Menighetsrapporten uttrykker stor glede. Menigheten brenner for noe, på 
tross av lengre periode med ustabil bemanning. Det har vært en stadig omstillingsprosess som har 
krevd tålmodighet fra både MR og ansatte. Det er tydelig behov for trosopplærer i Sandtorg, ikke 
minst for å møte befolkningsveksten som er forventet i forbindelse med utbygging. 
 
Biskopen understreket utfordringen rundt organiseringen av trosopplæringen. Diakonen jobber tungt 
inn i trosopplæringen. Kirkemusiker har 100% stilling hvori 25% av denne er lønnet med 
trosopplæringsmidler. Biskopen poengterte viktigheten av at trosopplæringsressursene rapporteres 
etterrettelig. Biskopen vil ta dette opp med kirkevergen. 
 
 

Torsdag 19.november 
Kl. 08.30 Morgensang i Sandtorg kirke 
Sokneprest og kirkemusiker ledet morgensang i kirken. 
Stab og biskop med følge deltok. 
 
Kl.09.30 Presentasjon av menighetens arbeid 
Staben presenterte menighetens arbeid. 
Samtaler om menighetens arbeid vil fortsette i møte fredag morgen. 
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Kl.10.30-13.15 Møte med turgruppa 
Biskopen med følge fikk være med turgruppa i Sandtorg menighet til Haukebøvannet. Der var det 
bålkaffe, matpakke, sang, dikt og opplesning. Det var godt over 60 som hadde møtt opp. Diakonen 
var ansvarlig for arrangementet. 
Turen ble avsluttet med andakt og sang i Gausvik kirke. Soknepresten ledet, tidligere organist 
Magnar Aspaker spilte, biskopen hadde en hilsen.  
Kirketjener Bodil Dolmseth ønsket velkommen til kirkekaffe. 
   
Kl.13.30 Tjenestesamtale med diakon Line Lindfjell Nilsen 
Biskopen gjennomførte tjenestesamtale med diakon Line Lindfjell Nilsen. 
 
Kl.14.30 Tjenestesamtale med sokneprest Peter Shaw Wilhelmson 
Biskopen gjennomførte tjenestesamtale med sokneprest Peter Shaw Wilhelmson. 
 
Kl.17.00 Sangandakt på Sørvik sykehjem «Kveldsol.» 
Tilstede: Organist, biskop, fung. prost, rådgiver HMJ og HN 
Organisten ledet sangandakten, prosten hadde andakt og biskopen hadde en hilsen. 
 
Kl.18.30 Inspirasjonssamling 
Menighetens frivillige var invitert til inspirasjonssamling med tema menighetsbygging. 
Soknepresten ledet, sokneprest og diakon innledet til samtale, biskopen hadde en hilsen. 
 
 

Fredag 20.november 
 
Kl.09.00 Møte med staben  
Tilstede: Organist, menighetssekretær, diakon, sokneprest, biskop, fung. prost og rådgiver JMH og 
HN. 
Det ble samtalt om utfordringer i menighetens arbeid. 
 
Momenter fra samtalen: 
Trosopplæringen: 

• Bortsett fra konfirmantarbeid og MILK er det diakonen som er hovedansvarlig for 
trosopplæringen. I dag brukes omtrent 50% av diakonstillingen til trosopplæring. Dette er for 
mye. Det bør ikke være mer enn 25%.  

• Kirkemusiker sin stilling er finansiert med 25% trosopplæringsmidler. Viktig at organisten 
fortsatt er i 100% stilling. 

• Det er behov for ytterligere 25% trosopplæringsstilling. Undersøke om kirkevergen har 
midler til dette. 

 
Kontorsituasjonen: 

• Kontorfasilitetene er ikke formålstjenlige slik de er i dag. For lite kontorplass. 

• Det er en stor utfordring at det er så lydt mellom kontorene.  

• MR vil innhente råd/anbefalinger fra håndverkere for å se hva som kreves for å utbedre 
lokalene. 

• God dialog med kirkevergen. 
 
Gausvik kirke. 

• Fire gudstjenester i året.  
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• Ønsker å øke med to gudstjenester i 2016.  

• Folk kjenner tilknytning til Gausvik. Strategisk tenkning i soknet. 
 
Inkluderende kirkeliv.  

• Stort fokus på dette i utarbeidelsen av trosopplæringsplanen 

• Det er ingen omsorgsboliger i soknet 

• I invitasjoner fra menigheten er det alltid en setning om at man kan ta kontakt dersom man 
har spesielle behov. 

• Toalett for rullestolbrukere er på menighetshuset. Ikke handicap toalett i kirken. 

• Det er behov for gelender/rampe opp til koret. 

• Høyttaleranlegget i kirken er mangelfullt. Lyden bærer ikke godt bakover i kirken. 
 
Alarm i kirken 

• Det er ikke montert alarm i kirken. Viktig å få dette på plass! 
 
Orgelet 

• Orgelet er over 50 år gammelt og trenger sårt restaurering. 

• Det er behov for å ta tak i orgelsaken.  
 
Innspill fra biskopen: 

• Trosopplæringsmidler må kanaliserer til trosopplæring. 

• Menighetshuset har stor verdi for menighetsarbeidet.  

• Fint å høre at dere er i gang med å se på hvordan kontorfasilitetene kan bli bedre.  

• Dersom menighetshuset skal pusses opp, vil det være viktig å ta hensyn til universell 
utforming. 

• Det er greit å øke antall gudstjenester dersom man kan gjøre det innenfor de rammene man 
har av personell og økonomiske ressurser. Biskopen imøteser en forsøksordning med økning 
av gudstjenester i Gausvik. 

• Staben har en bevissthet på funksjonshemmede og deres plass i menigheten, og det er bra. 
 
 
Kl.13.15  Møte med kommunen 
Tilstede: Varaordfører Maria Fjelstad, kommunalsjef Henry Andersen, kirkeverge Erik Vold, 
fellesrådets leder Helge Methi, biskop, fung. prost, rådgiver JMH og rådgiver HN. 
 
Kommunalsjefen ønsket velkommen og informerte om Harstad kommune, om utfordringer ved 
kommunesammenslåing og om flyktningsituasjonen. 
Biskopen informerte om skillet kirke/stat, om ny boligordning for prestene og om 
trosopplæringsreformen. 
Momenter fra samtalen: 

• Kirkelig fellesråd har behov for økte midler i forbindelse med tyngre vedlikeholdsbudsjett.   

• Kommunen ber om tydelige og konkrete innspill til budsjettarbeidet. 

• Rådmann er godt fornøyd med driften av kirkelig fellesråd. 

• Flyktningsituasjonen gir økt trykk på kommunale tjenester. Det er flere mottak i Harstad. 

• Kirken har en viktig rolle ved å være tydelig veiviser som kan gi folk trygghet i møte med nye 
utfordringer; slik som i flyktningsituasjonen. Det er viktig at kirken taler de sårbare 
menneskers sak. 

• Kommunen har vedtatt å bevilge penger til kommunalt støttesenter mot seksuelle overgrep. 
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Kl.15.00 Møte med kirkevergen 
Tilstede: Kirekverge Erik Vold, biskop, fung.prost, rådgiver JMH og rådgiver HN. 
Saker som ble drøftet: 

• Trosopplæringstilling i Sandtorg 
- Viktig at organisten har 100% stilling 
- Diakonen har for mye trosopplæring i sin stilling 
- Er det mulighet for å tilføre midler slik at menigheten kan ha en egen trosopplærer i  

20-25% stilling? 
 
 

Søndag 22.november 
Kl.11.00 Visitasgudstjeneste i Sandtorg kirke.  
Medvirkende under visitasgudstjenesten: 
Fung.prost intimerte og ledet gudstjenesten fram til preken. Biskopen talte og soknepresten ledet 
gudstjenesten fram til velsignelsen. På gudstjenesten deltok også diakon, organist, fem 
konfirmantministranter og kirketjener. 
 
Kl.13.00 Visitasmøte med kirkekaffe 
Kirkekaffen ble ledet av menighetsrådets leder Inger Johanne Jacobsen.  
Fung. prost takket særlig menighetens ansatte for deres innsats i forkant av visitasen, og for 
gjennomføringen av den. De fikk hver sin røde rose av prosten. 
 
Biskop Olav Øygard holdt sitt visitasforedrag. 
 
Sokneprest Peter Shaw Wilhelmson takket biskopen for besøket. Han takket for at biskopen både 
hadde sett og utfordret stab og menighet. 
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